2015年东南亚国家实用商务汉语研修班
	项目全称
	2015年东南亚国家实用商务汉语研修班

	承办单位
	北京华文学院

	举办时间
	2015-09-23 至2015-12-15
	工作语言
	英语、汉语

	邀请范围
	东南亚国家从事商务、贸易相关活动的工作人员、管理人员。

	计划人数
	 25人

	学员要求
	年龄要求
	司局级年龄不超过 50 岁，处级年龄不超过 45 岁。

	
	身体健康状况

要求
	身体健康，并提供当地公立医院出具的健康证明或体检表，无中国法律法规禁止入境的疾病，无严重高血压、心脑血管疾病、糖尿病等其他严重慢性疾病、精神性疾病或者有可能对公共卫生造成重大危害的传染病，非重大手术后恢复期及急性病发作期，非肢体严重残疾，非孕期。

	
	工作语言要求
	具备英语听、说、读、写能力

	
	其 它
	来华参训不得携带配偶或亲友

	举办地点
	北京
	举办地天气状况
	夏季、秋季、冬季（-10-25摄氏度）

	参观考察城市
	黑龙江省哈尔滨、伊春，江苏省南京，上海市
	考察地天气状况
	哈尔滨、伊春冬季：气温-20℃-0℃
南京、上海夏季：气温20℃-30℃

	备注
	无

	承办单位

联系方式
	项目联系人
	袁乃青/隋新 

	
	办公电话
	0086-10-68326526, 0086-10-68320237

	
	手    机
	0086-18010157153（袁），0086-13810320205（隋）

	
	传    真
	0086-10-68995070

	
	E-mail
	yuannaiqing@huawen.edu.cn、suixin@huawen.edu.cn

	承办单位简介
	北京华文学院始建于1950年，是中国唯一一所专门面向海外学生的华文教育院校。学院的办学宗旨是为海外华人和国际友人学习中国语言文化提供条件，为促进中外文化交流和友好往来服务。
学院拥有一支热爱华文教育事业、熟悉华裔及外国学生学习特点、具有丰富教学经验的教师队伍。建校至今，共有130多个国家和地区的近10万名青少年学生、华文教师和外国官员来校学习和研修，是具有良好声誉的华文教育基地院校。
学院备有语言实验室、多媒体教室、图书馆和阅览室，可提供丰富的书籍报刊资料和优美的学习环境。学院公寓楼生活配备齐全，文体设施完善，学员在这里学习和生活会感到非常方便和愉快。学院在对外国学生的学习、生活管理以及对外培训交流合作等方面都积累了较为丰富的经验。
北京华文学院自2006年起到2015年成功举办了20期商务部援外培训项目，培训主题包括“中文语言”、“商务汉语”、“教育汉语”、“语言与文化”等，都受到了各国学员的一致好评。学院培训了发展中国家的各类政府官员和专业技术人员共570多名。

	项目内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，北京华文学院将于2015年9月23日至2015年12月15日在京承办“2015年东南亚国家实用商务汉语研修班”，为期84天。
本项目旨在通过商务汉语的学习，强化学员汉语听、说、读、写能力，提高其用中文处理商务活动的能力，并更好地了解中国文化，经济，外交政策，以促进相互友好关系和商贸往来。本次研修班重点包括：1. 通过上课、讲座、讨论、交流等活动，使学员更好了解中国的语言、历史、文化、外交政策和中国经济的发展，从而推动建立友好关系，促进中国与东南亚国家的商贸文化交流。2. 本项目贯彻课堂教学与社会实践相结合的原则，研修班期间学员们将参观北京的名胜古迹、首都商贸机构和市场，并赴中国东北、华东地区进行实地考察，让学员能够亲身感知中国经济的发展。
本次研修班除了为学员提供商务汉语技能训练和实践考察，还将为来自不同国家的参与者搭建一个贸易交流平台。学员们将结合本国现状和自身知识展示本国的综合国情，通过相互沟通、讨论，建立多国间友好的关系，推动相互间的理解和合作。


The Seminar on Practical Business Chinese for Southeast Asian Countries
	Name 
	The Seminar on Practical Business Chinese for Southeast Asian Countries

	Organizer 
	Beijing Chinese Language and Culture College

	Time
	September 23, 2015 to December 15, 2015
	Language
	English，Chinese

	Invited Countries
	People from Southeast Asian Countries, and serve in the fields of business or international trade.

	Number of Participants
	25

	Requirements for the Participants
	Age
	Under 45 for officials at or under director’s level; under 50 for officials at director general’s level.

	
	Health
	In good health with health certificate issued by the local public hospitals; without diseases with which entry to China is disallowed by China’s laws and regulations; without severe chronic diseases such as serious high blood pressure, cardiovascular/cerebrovascular diseases and diabetes; without metal diseases or epidemic diseases that are likely to cause serious threat to public health; not in the process of recovering after a major operation or in the process of acute diseases; not seriously disabled or pregnant.

	
	Language
	Capable of listening, speaking, reading and writing in English

	
	others
	Family members or friends shall not follow

	Host City
	Beijing
	Local Temperature 
	Ranges from -10℃ to 20℃

	Cities to visit
	Haerbin, Yichun, Nanjing, Shanghai
	Local Temperature
	Harbin, Yichun in winter: -20℃-0℃
Nanjing, Shanghai in summer: 20℃-30℃

	Notes
	None

	Contact of

the

Organizer
	Contact Person(s)
	Yuan Naiqing, Sui Xin

	
	Telephone
	0086-10-68326526, 0086-10-68320237

	
	Cell
	0086-18010157153（Yuan）,0086-13810320205（Sui）

	
	Fax
	0086-10-68995070 

	
	E-mail
	yuannaiqing@huawen.edu.cn, suixin@huawen.edu.cm

	About the Organizer 
	Beijing Chinese Language and Culture College was founded in 1950. It is the only college in China which is specialized in teaching Chinese language and Chinese culture for overseas Chinese and international friends. The purpose of the foundation of the College is to provide a favorable learning environment for overseas Chinese and international students, and to provide service for cultural exchange and visits.

The College has a team of dedicated teachers, who are familiar with the learning style of overseas Chinese and international students. So far, there are more than 100,000 students、overseas Chinese teachers and government officials from 130 countries or regions who have studied and carried out academic exchanges and co-operations here. It is a college of overseas Chinese education base with good reputation.

We have language labs, multimedia classrooms, a library, and reading rooms, offering a rich assortment of materials and a pleasant study environment. The apartment buildings are equipped with all the necessary facilities to make your stay here convenient and enjoyable. We have rich experiences in the management of the study and living of students, and in the organization of training and cultural exchange activities.

From 2006 to 2015, Beijing Chinese Language and Culture College has successfully held 20 Chinese language programs sponsored by the Ministry of Commerce of P. R. C., such as Training Course on Chinese Technique Program for Developing Countries, Seminar on Chinese for African Educational Officers, Seminar on Chinese for Commercial Officials from Developing Countries, Seminar on Business Chinese for Officials from Department of Trade of Republic Indonesia, Seminar on Chinese for Government Officials from Developing Countries and Seminar on Chinese Language and Culture for Education Officials from Developing Countries, that all gained favorable comment from participants in different countries. And more than 570 participants were trained.

	Seminar Content
	Sponsored by the Ministry of Commerce of P. R. C., the Seminar on Practical Business Chinese for Southeast Asian Countries will be held by Beijing Chinese Language and Culture College from September 23, 2015 to December 15, 2015. It is a 84-day training on business Chinese. 

This program aims at training students to have the ability to deal with business activities in Chinese and have a better understanding of Chinese culture, economy, foreign policy, so as to promote mutual friendly relations and cultural exchange. All the language abilities will be improved, including listening, speaking, reading, and writing. The main focus of this program includes:  1. Through lectures, discussions, exchange activities etc., make participants know more about Chinese language, history, culture, foreign policy and the development of Chinese economic, so as to promote the establishment of friendly relations and set up fully and effectively cultural exchange activities between China and Southeast Asian countries.  2. The program is in the form of teaching combining with practice, so during the Seminar period, investigation are arranged, students will go to visit interesting places in Beijing, as well as the Northeast China and southeast China. Thereby the participants may get to feel more about the charm of China's culture, to understand more about the current situation of China's social development. 
This is also a platform of trade communication for the participants from different countries. Participants will also introduce their own nations to promote further cooperation.


